
List 9. 

So li dvojčki za pleme? 
Pod tem naslovom prijavili smo v 5. številki le

tošnjih „Novic" članek; v katerem smo pisali, da bi 
bilo dobro, skušnje v tej reči nabirati in objaviti, da 
se vedo ljudje po njih ravnati. Dobili smo o tem pred
metu dva dopisa, katera tu objavljamo. 

Prečastiti gospod župnik Jakob Mrak iz Želez
nikov nam piše: 

„V Vašem listu se po izrekih nekaterih izvedencev 
kmetovalcem odsvetuje, dvojčke za pleme puščati, ka
kor da bi ne bili za pleme sposobni. To se večinoma 
gotovo ne more trditi. Jaz sem dvojčeke doma za pleme 
pustil; obe sta se še ne poldrugo leto stari pojali, lepa 
teleta vrgli in ste še zdaj dobri mlekarici, imate po 8 
bokalov mleka na dan; enako ste dobri telici tudi 
(tvojčeki, ki sem ju sosedu prodal, ste šli zgodaj po 
plemenu in gospodar je ž njima zadovoljen in upam, 
da se bosti po materi vrgli ter dobri mlekarici po
stali. Toliko iz moje majhne skušnje v pojašnjenje." 

Gospod Janez Korče, živinorejec v Hotederšici, 
nam ravno o tej zadevi sledeče javlja: 

„V Vašem cenjenem listu sem bral vprašanje, so 
li dvojčeki za pleme ? Naj Vam jaz na to vprašanje 
naslednji resnični dogodek naznanim: Jaz sem pred 
6 leti kupil lepo kravo s teletom, ki je bila v Kovtah 
izrejena. Krava je imela potem skozi štiri leta vsako 
leto dvojčeke, in sicer prvo leto junčka in telico, druga 
tri leta pa je imela same telice. Jaz sem redil vseh 
osem dvojčekov. Prva telica se ni hotela pojati, toraj 
sem jo moral dati mesarju, bila je jako velika in dobro 
rejena. Drugi dve telići pa ste se obe na en dan go
nili ter ste potem tudi samo en dan narazen teletili, 
in sicer pravilno po enega teleta. Ravno tako gredo 
tudi vse druge prav lepo po plemenu, tako da ne za
pazim nobene napake na njih. 

Jaz sem se toraj prepričal, da so đvojčeki ravno 
tako dobri za pleme, kakor druge telice. 

Ako Vam je drago, Vas toraj prosim, da ta res
nični dogodek v Vašem cenjenem listu objaviti blago
volite itd.* 


